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عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس: 

فشار کاری طاقت فرسا پرستاران را 
بیمار کرده است

خانه ملت| عضو کمیســیون بهداشــت و 
درمان مجلس می گوید: در ایــران به ازای هر 
تخت بیمارستانی، حدود یک پرستار مشغول 
به فعالیت اســت. منوچهر جمالی سوســفی 
با اعلام ایــن خبر گفت: »پرســتاران به دلیل 
فشــار کاری بالا به بیماری های مختلفی دچار 

می شوند.« 
او با بیان اینکه یکی از موضوعات مهم حوزه 
سلامت کمبود پرستار در مراکزدرمانی است، 
گفت: »هم اکنون تعداد پرستارانی که هرساله 
بازنشسته شده یا از سیستم به هرعنوانی خارج 
می شوند، مناســب با میزان جذب پرستار در 
بیمارســتان ها نیســت؛ ضمن این که تعداد 
تخت های بیمارســتانی اضافه شــده به حوزه 
ســلامت نیز حاکی از ضرورت جــذب تعداد 

بیشتری پرستار است.« 
نماینده مــردم رودبار در مجلس شــورای 
اســلامی ادامــه داد: »درحال حاضر بیشــتر 
پرســتاران بــا اضافه کارهــای اجبــاری در 
مراکزدرمانــی روبه رو هســتند؛ بنابراین این 
مسأله از مشکلات جدی حوزه پرستاری بوده 
و تا زمانی که تعداد پرســتاران بیشتری شروع 
به فعالیت نکنند، نمی توان به بیماران درموقع 
لزوم خدمات درمانی ارایه داد؛ در اکثر کشورها 
به ازای هر تخت بیمارســتانی 2.5 پرســتار 
مشغول به فعالیت هستند؛ این درحالی است 
که در کشــور ما این میزان حدود یک پرستار 

است.«
او با بیان این که به دلیل افزایش ساخت وساز 
بیمارســتان ها و مراکزدرمانی نوساز نیز باید 
پرستار بیشــتری را جذب کرد، گفت: »همه 
این مــوارد نشــان از آن دارد که بــرای ارایه 
خدمات درمانی و بهداشتی بهتر و قابل قبول تر 
به بیمــاران باید بــه جامعه پرســتاری توجه 
بیشتری داشــت، البته اقدامات صورت گرفته 
درحوزه ســلامت به ویژه در طرح هایی مانند 
تحول ســلامت با حضور پرستاران کامل شده 
است؛ بنابراین پرســتاران تا حدی فشارکاری 
را تحمل کرده و قطعا افزایش فشــارها ضریب 

خطای کاری را منجر می شود.« 
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس، با 
بیان این که پرستاران به دلیل فشار کاری بالا به 
بیماری های مختلفی دچار می شوند، ادامه داد: 
»البته طبق قوانین بیش از میزان مشــخصی 
نمی تــوان شــیفت کاری بــرای پرســتاران 
درنظرگرفــت، ضمــن این کــه تعرفه گذاری 
خدمات پرســتاری نیــز مطرح شــد اما اگر 
خواهان ارایــه خدمات بهداشــتی و درمانی 
درستی هســتیم، باید اعتبارات قابل قبولی به 
حوزه بهداشــت اختصاص داد و از هزینه های 

بی اساس جلوگیری کرد.« 

جزییاتی از بارش برف و باران در روزهای آینده

سامانه بارشی جدیدی از اوایل وقت 
روز دوشنبه وارد کشور می شود

مدیرکل  جوان|  خبرنگاران  باشــگاه 
پیش بینی و هشدار سازمان هواشناسی کشور 
می گوید که سامانه بارشــی جدیدی از اوایل 
وقت روز دوشــنبه وارد کشــور می شود. احد 
وظیفه با اعــلام این خبر گفــت: »پیامد این 
ســامانه بارشی که تا روز پنجشــنبه ماندگار 
اســت، بارش های باران، بــرف و کاهش دما 

خواهد بود.« 
او ادامــه داد: »روز یکشــنبه شــاهد عبور 
امواج تــراز میانی جــو از کشــور بودیم که 
موجــب بروز بــارش پراکنده بــاران و وزش 
باد در برخی نقاط شــرق کشور و استان های 
خراسان های شمالی،  سیستان وبلوچســتان، 

رضوی و جنوبی شد.« 
وظیفه با بیان این که سامانه بارشی جدیدی 
از اوایل وقت روز دوشنبه وارد کشور می شود، 
گفت: »این سامانه بارشی از نواحی غرب کشور 
وارد می شــود و پیامد آن بارش بــاران، برف و 

کاهش دما در برخی نقاط کشور است.«
مدیــرکل پیش بینی و هشــدار ســازمان 
هواشناسی کشور تصریح کرد: »این سامانه در 
روز دوشــنبه ابتدا بخش هایی از شمال غرب، 
غرب، دامنه های زاگرس مرکزی و دامنه های 
البرز را در برمی گیرد که رفته رفته گستره آن 

افزایش می یابد.« 
به گفته وظیفه، این ســامانه بارشی در روز 
سه شــنبه به غیر از مناطق ذکرشده در برخی 
نواحی اســتان های شمالی، ســواحل خزر و 
بخش هایی از غرب کشــور فعال خواهد بود: 
»بارش ها در روز چهارشنبه نیز تداوم می یابد 
اما تمرکز بارش ها روی ســواحل شــمالی و 
بخش های شــرقی کشــور خواهد بود. طی 
روزهای سه شــنبه و چهارشــنبه شاهد نفوذ 
توده هوای ســرد به کشــور خواهیم بود که 
پیامد آن کاهش دما در نوار شمالی و تشدید 
بارش در استان های ســاحلی خزر و خراسان 

شمالی است.« 
وظیفه همچنیــن به وزش باد شــدید در 
روز دوشنبه اشــاره کرد: »وزش باد شدید در 
ســاعت های آتی موجب بروز گردوخاک در 
استان های جنوب غربی کشــور می شود. در 
روز چهارشنبه نیز وزش باد شدید غالب نقاط 
کشور را در برمی گیرد که باید نکات ضروری 

مورد توجه قرار گیرد.« 

شهردار تهران می گوید فعالیت های خارج از ماموریت شهرداری تهران به تدریج حذف می شود

حذف تدریجي »اضافه ها«
 محمد علی نجفی: فعالیت های خارج از ماموریت شهرداری تهران به تدریج حذف می شود

 حسن رسولي در گفت و گو با »شهروند«: رویكرد مرید پروري در شهرداري حذف خواهد شد

شهروند| ردیف هاي بودجه اي براي فعالیت هاي 
خــارج از ماموریت هاي ذاتي شــهرداري در حوزه 
فرهنگــي و اجتماعي همچنــان در لایحه بودجه  
ســال 97 شــهرداري تهران وجود دارد و نقدهای 
زیادي به آن وارد شده اســت؛ موضوعی که بعد از 
همه واکنش ها در این باره، دیروز محمدعلی نجفی، 

شهردار تهران هم درباره اش صحبت کرد. 
 محمدعلي نجفــي دیروز دربــاره فعالیت های 
شــهرداری تهران در حوزه فرهنگی و هنری البته 
ابتدا به »مهر« گفت که این اقدامات موازی  کاری 
با وزارت ارشــاد نیســت و در چهارچوب وظایف 
مدیریت شهری است: »در گذشته شهرداری وارد 
فعالیت هایی شده بود که جزو ماموریت های اصلی 
شــهرداری تهران نبود. سیاست شهرداری جدید 
چه در حوزه اقدامات فرهنگــی و اجتماعی و چه 
در دیگر حوزه ها این اســت که روی ماموریت های 
اصلی شهرداری متمرکز شــویم.« او معتقد است 
که شهرداری باید روی مطالبات اصلی مردم شهر 
تمرکز داشته باشد: »بعضی فعالیت های حاشیه ای 
شــهرداری به تدریج کــم شــده و درنهایت کنار 

گذاشته خواهد شد.«
ملاحظات شهرداري در سخن گفتن از 

حذف ردیف هاي اضافي
مجموعه مدیریت شهري جدید اگر چه بسیاري 
از اقدامات شهرداري سابق را در حوزه هاي مختلف 
مورد نقد قرار داده است اما هنوز هم صراحت لازم 
را در بیان و حــذف این اقدامات نــدارد؛ بنابراین 
همچنــان در لایحه بودجــه 97 ردیف هایي براي 
فرهنگسازي فعالیت هاي ارزشي و بصیرت افزایي، 
حمایــت از اشــخاص و موسســات خصوصي یا 
حمایت از ساخت و توسعه مساجد و اماکن مذهبي 
که وظایف ســایر دستگاه هاست به قوت خود باقي 
است. حجت میرزایي، معاون برنامه ریزي شهردار 
تهران هم در هفته هاي گذشــته در مواجهه با این 
انتقاد که چرا همان رویه در بودجه 97 ادامه یافته 
است، گفت که شهرداري براي لایحه امسال فرصت 
کمي داشته است و اصلاح رویه هاي قبلي که پر از 
رمزگذاري هاســت زمانبر اســت. او البته در میان 
حرف هاي خود به فشــارهایي اشاره کرد که بعد از 
حذف بعضي از ردیف هــا در بازگرداندن آنها نقش 
داشته است. حالا هم اگر چه شهردار تهران از حذف 
این فعالیت ها به مرور زمان خبر داده اســت اما باز 
هم با همان ملاحظات حرف هاي خود را در این باره 
ادامه داد: »به دلیل احتمال بروز برخی سوءتفاهم ها 
در حال حاضر این اقدامات را ذکر نمی کنیم. بارها 
گفته شــده که چه در رابطه با تنظیم بودجه  سال 
97 و چه در تنظیم فعالیت های  ســال 97 اولویت 
ما به اقدامات اصلی و ماموریت های ذاتی شهرداری 
اختصاص خواهد یافت. در این راستا ماموریت هایی 
که خیلی ضرورتی به انجام آن از ســوی شهرداری 
نیســت به تدریج حذف خواهد شــد.« او گفت که 
حذف فعالیت های خارج از ماموریت شــهرداری 
چیزی نیست که به یک باره انجام شود: » شهرداري 
خواه یا ناخواه در دوره های گذشته عهده دار وظایف 
دســتگاه های دیگر شده اســت و اگر بخواهیم به 
ناگهان کنار بکشیم، ممکن است یک خلأ در ارایه 

خدمات به مردم ایجاد شود.«
ردیف هاي خاص در لایحه بودجه بررسي 

مي شود
در بخش پنجــم لایحه بودجه کــه مربوط به 
گزارش توزیع اعتبارات بــه تفکیک ماموریت ها 
اســت بیش از 50 ردیف در حوزه فرهنگي وجود 
دارد که جمــع کل مبلغي که بــراي آن در نظر 
گرفته شده اســت حدود یک هزار و 116 میلیارد 
تومان است. در ذیل این حوزه فرهنگي و اجتماعي 
ردیف هایي چون فرهنگسازي فعالیت هاي ارزشي 
و بصیرت افزایــي، اجراي برنامه هــاي فرهنگي 
و اجتماعــي، گســترش فرهنگ دینــی، ملی و 
ارزش های انقلاب اســلامی، حمایت از ساخت و 
توسعه مساجد و اماکن مذهبی، کمک به ساخت 
و توســعه مســاجد و اماکن مذهبي، حمایت از 
تجهیز مساجد و اماکن مذهبی، ترویج امور دینی، 
فرهنگ قرآن و معارف اسلامی و غیره وجود دارد 
که رقم هایي براي آن در نظرگرفته شده است اما 
هر کدام از اینها سازمان یا وزارتخانه اي مخصوص 
به خود دارند؛ ازجمله ســازمان تبلیغات اسلامي، 
ســازمان مســاجد و تکایا یا وزارتخانه ارشاد که 

بودجه هاي کشــوري به آنها تعلق مــي گیرد اما 
فارغ از این مســأله عدم توازن مالي این بودجه ها 
با بودجه هایي اســت که براي دیگر ماموریت هاي 
شــهرداري وجــود دارد مثلا در مقابــل بودجه 
28 میلیــارد توماني فرهنگســازي فعالیت هاي 
ارزشــي و بصیرت افزایي، حدود 8 و نیم میلیارد 
تومان براي آموزش حقوق و تکالیف شــهروندي، 
2 میلیارد براي ارتقاي مشارکت هاي شهروندي، 
3میلیارد بــراي آموزش و ترویــج کارآفریني در 
نظر گرفته شده است. همچنین شهرداري بیش 
از 23 میلیارد و 800 میلیون تومان را به سازمان 
بســیج شــهرداري تهران اختصاص داده است. 
همچنین ردیف دیگري هــم در بودجه مربوط به 
حمایت از اشــخاص و موسسات خصوصي با رقم 
384 میلیارد تومان آن هم در اختیار شــهرداري 
تهران، اختصاص 40 میلیارد تومان به موسســات 
و اشــخاص حقیقی یا پاداش اتفاقي 45 میلیارد 
توماني که  ســال قبــل 35 میلیارد بوده اســت، 

آورده شده است؛ در حالي که 
براي حمایت از تشــکل هاي 
مردم نهــاد تنهــا 3 میلیــارد 
تومــان در نظر گرفته شــده 
است که در  سال گذشته هم 3 
و نیم میلیارد تومان بود. البته 
علي اعطا، ســخنگوي شوراي 
شــهر تهران دیروز درباره این 
ردیف ها گفت که اعضاي شورا 
تحقیق و تفحص در این زمینه 
را آغاز کرده اند. حسن رسولي، 
عضو کمیسیون برنامه و بودجه 

شورا هم از بررسي موارد این چنیني در جلسه روز 
دوشنبه کمیسیون تلفیق شوراي شهر تهران خبر 
داد. او البته در توضیح بیشتر از برخي ردیف هاي 
ابهام آمیــز در بودجه شــهرداري تهران گفت که 
این ردیف براســاس ماده 55 قانون شهرداري ها 
و با توجه به ماهیت اجتماعي شــهرداري در نظر 
گرفته شده اســت: »مثلا ممکن است در جریان 
یک آتش ســوزي یا حادثه اي خانــواده اي تمام 
زندگي خود را از دســت بدهد آن وقت شهرداري 
مي تواند از این ردیف پیش بیني شده به آن فرد یا 
موسسه کمک کند؛ بنابراین نحوه هزینه کرد این 
ردیف ها تعیین شــده است اما نمي شــود درباره 
ماهیت آن قضاوت کرد. البتــه اجازه اي که طبق 
مقررات به شهردار داده شــده است، ساز و کاري 
دارد.« او معتقد است که وجود چنین ردیف های 
به معناي تداوم بذل و بخشش هاي گذشته نیست: 
»رویکرد مدیریت شــهري از رویه مناسک پروري 
و حمایتي به تولیــد محتوا تغییــر خواهد کرد؛ 
به عنوان مثال شــوراي پنجــم در جهت گیري ها 
درباره تقویت سامانه هاي حمل ونقل ریلي، کمک 
به احیاي بافت هاي نا کارآمد شــهري، کاستن از 
آسیب هاي اجتماعي و برقراري عدالت اجتماعي 
اتفاق نظر دارد و با بذل و بخشــش و توزیع پول به 

افراد مختلف مخالف است.«
انحرافات بودجه هر سه ماه یك بار بررسي 

خواهد شد
حسن رســولي درباره به مصرف رســاندن این 
ردیف ها براي امور غیره هم توضیح داد: »اگر از این 
ردیف ها براي مرید پروري و تبلیغات استفاده شود، 

به لحاظ قانوني و وجداني کار صحیحي نیســت. 
من هم به عنوان خزانه دار شوراي شهر، میزان کسر 
درآمد و هزینه ها و انحرافات بودجه را هر ســه ماه 
یک بار بررسي و منتشر خواهم کرد. در پیش نویس 
لایحه بودجه شهردار را موظف کردیم که در جهت 
شفاف ســازي و برقرار انضباط مالي از ابتداي  سال 
97 کلیــه قراردادهاي بالاي یــک میلیارد تومان 
از ابتداي مراحل اولیه انجــام معاملات تا احصاي 
نتیجه را به صورت الکترونیکي و آنلاین منتشــر 
کند. شهردار تهران در راستاي صحت کمک ها هم 
باید هر سه ماه یک بار لیست و آدرس را به ما بدهد؛ 
اگر چه گــزارش تحویل و تحول شــهردار تهران 
نشان دهنده این بود که در 12 سال گذشته نسبت 
به این مهم اهتمام کافي نبود.« او معتقد است که 
هر قدر که افشاي اطلاعات کنیم و در ارایه اطلاعات 
محرمانگي گرایي را کمتر کنیم، بیشتر مي توانیم 
از نظارت عمومي و همگاني اســتفاده کنیم: » این 
شفاف سازي در کنار دستگاه هاي نظارتي باعث از 
بین رفتن زد و بند ها و در نتیجه 
سرمایه اجتماعي تقویت خواهد 
شــد. بنابراین افکار عمومي و 
ســایر نهادهاي تخصصي هم 
مي تواننــد خطاهــاي مالي و 

رویه اي را به ما گوشزد کنند.«
جهت گیري هاي 

بودجه اي تغییر خواهد کرد
در ادامــه همــان روندي که 
شهردار تهران در سخن نگفتن 
از ردیف هــاي اضافي در پیش 
گرفته اســت، اعضاي شورا هم 
فعلا رغبتي براي ارایــه آدرس دقیق این ردیف ها 
ندارند و به یکــي دو مورد اشــاره مي کنند. در هر 
صورت آن طور که عضو خزانه دار شوراي شهر تهران 
به »شــهروند« گفته است کمیســیون فرهنگي و 
اجتماعي شــوراي شــهر مامور تغییر رویه در این 
ردیف ها در حوزه خود شده است: »در جلساتي که 
با کمیســیون فرهنگي و اجتماعي داشتیم در قدم 
اول سهم این بخش از بودجه  ســال 97 حدود 40 
میلیارد تومان کاهش یافته بود که در بررسي هاي 
اولیه این 40 میلیارد را به سر جمع اعتبارات فصل 
فرهنگي و اجتماعــي اضافه کردیم و بنا شــد که 
این کمیســیون به صورت تخصصــي براي تعیین 
اولویت هاي حوزه اي اقدام کند؛ به  عنوان مثال اگر 
ردیفي براي کمک به مداحان هست آن را به تامین 
منابع لازم براي تولیدات فرهنگي، آموزشي و ارتقاي 
فرهنگ شهروندي یا آموزش تفکیک زباله تبدیل 
کنیم تــا بتوانیم کیفیت زندگي مــردم را افزایش 
دهیم.« رسولي از تغییر قطعي جهت گیري ها خبر 
داد: »قطعا اجازه نخواهیم داد نمایشگاه عطر سیب 
با بیش از 10میلیــارد تومان هزینه که از پول مردم 
تامین شــده اســت در ایام محرم با هدف پرداخت 
یارانه تامین وسایل ســوگواري مصرف شود؛ چون 
بر ایــن باوریم که این آیین ها جــزو باورهاي مردم 
بوده اســت و از ســال هاي دور تا همیــن حالا هم 
خودجوش و مردمي بوده اســت. از سوي دیگر در 
دولت دستگاه هایي مانند سازمان تبلیغات اسلامي 
یا وزارت ارشاد هستند که براي کمک به فعالیت در 
این حوزه ها اعتبار دریافت مي کنند و کمک در این 
زمینه جزو ماموریت هاي رسمي شهرداري نیست.«

برخي ردیف ها در سندهاي بالادستي 
تكلیف شده بود

انتظــار از مدیریــت شــهري در تغییــر رویه 
بودجه نویسي خیلي بیش از اینها بود در شرایطي 
که شهرداري با بدهي 50 هزار میلیاردي و کاهش 
درآمدهاي ناشي از ساخت وساز و تغییر کاربري در 
سال هاي قبل در شــرایط نامناسب اقتصادي قرار 
دارد؛ البته حسن رسولي جز آن ادله اي که تاکنون 
از سوي مدیران شــهري درباره کمبود زمان اعلام 
شده است، به سند هاي بالادستي شهرداري تهران 
اشاره کرد: »بودجه ریزي شهرداري براي  سال 97 
در حالــي بود که برخي جهت گیري هــا در برنامه 
پنج ساله شهرداري تهران و سایر اسناد بالادستي 
براي ما لازم الاجرا بود؛ اما  ســال 97 آخرین  سال 
این برنامه اســت. ما در  ســال 97 برنامه پنج ساله 
سوم شهرداري را تنظیم خواهیم کرد که بسیاري 
از رویکردهاي اصلاحي شورا ازجمله در توزیع پول 
و بن براي عزاداري و پرهیز از رفتارهاي شــکلي در 
آن جا ظهور خواهــد کرد.« او هــم مثل خیلي ها 
معتقد است که همچنان بخشي از ردیف ها مربوط 
به پروژه هاي اتمام یافته اي چون باغ کتاب اســت و 
بخش دیگري هم مثل کمک به هیأت هاي مذهبي 
به صورت مستقیم ارتباطي با ماموریت هاي قانوني 
شهرداري ندارد. این عضو شورا هم نگاه منتقدانه اي 
به بودجه شورا دارد: »در شرایطي که شهردار بیش 
از 50 هزار میلیارد تومان بدهکار اســت و هنوز هم 
پیمانکاراني هســتند که طي سه  ســال گذشته 
حتي یک ریال هــم از چند صد میلیارد طلب خود 
را دریافت نکردند و زندگي شان دچار مشکل شده 
است. به  هر حال شهرداري طلبکار قطعي و مسلم 
است که ما هم با توجه به منابع محدود باید تلاش 
کنیم که به اموري اختصاص یابد که وظایف 6گانه 

قانوني باشد و اولویت دار انجام شود.«
حرف و حدیث درباره نحوه هزینه کرد 
درآمد ۱۰۰۰ میلیاردی شهرداری از پارک 

حاشیه ای
در تهران حدود یک میلیون فضای پارک حاشیه ای 
وجود دارد که سال هاست در سایه اجرای طرح های 
ناموفقی همچون پارکومتر و بکارگیری پارکبان  ها 
بی سامان بوده اند؛ در حالي که ساماندهي آن درآمد 
پایدار زیادي را نصیب شــهرداري خواهد کرد. اگر 
چه اعضاي شــوراي شــهر چند ماه شــهرداري را 
موظف کرده بودند که لایحه اي در زمینه ساماندهی 
پارک های حاشیه ای به شورا ارایه دهد اما شهرداری 
با وجود گذشــت یک ماه از مهلت شورا هنوز برنامه 
خود را بــرای ســاماندهی پارک های حاشــیه ای 
ارایه نداده اســت. به گفته محمد علیخانی، رئیس 
کمیسیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شورای شهر 
تهران، ساماندهی نکردن پارک حاشــیه ای روزانه 
11 میلیارد تومان خسارت به پایتخت وارد می کند. 
اینها در شــرایطي اســت که در بودجه 97، شورای 
شهر، شــهرداری را ملزم کرده است  1000 میلیارد 
تومان از پارک های حاشیه ای درآمد کسب کند، تا 
به این طریق هم که شده پارک حاشیه ای را سامان 
دهد. افشین حبیب زاده، عضو کمیسیون حمل ونقل 
و ترافیک شورای شــهر تهران هم معتقد است که 
براســاس طرح تفصیلی، تهران یک میلیون پارک 
حاشیه ای دارد که تا به حال ســاماندهی نشده اند: 
»شورا در این راســتا درآمد و هزینه را هم در بودجه 
دیده است و تبصره ای به ردیف درآمدهای شهرداری 
اضافه شــده که شــهرداری باید ســالانه از پارک 
حاشیه ای حدود  1000  میلیارد تومان درآمد کسب 
کند. این رقم برای  ســال اول بسیار قابل توجه است 
و شــهرداری باید بتواند خود را به این عدد نزدیک 
کند؛ البته در بحث هزینه کــرد این  1000 میلیارد 
تومان هم حرف و حدیث وجود دارد. عده ای معتقدند 
براساس قانون درآمد شهرداری باید صرف ساخت 
توقفگاه )پارکینگ( شــود و این موضوع جای بحث 
دارد و در شــورا نهایی خواهد شد.« حبیب زاده قدم 
بعدی را افزایش قیمت پارک حاشــیه ای و کاهش 
قیمت پارکینگ دانست: »اگر به تعداد کافی در شهر 
پارکینگ داشته باشیم، وارد مرحله دوم می شویم که 
معمولا قیمت پارک حاشــیه ای بسیار بالا و قیمت 
پارکینگ بســیار پایین مــی رود و در نتیجه مردم 
تشویق می شوند از پارکینگ استفاده کنند و پارک 
حاشیه ای فقط در مواقع کار ضروری مورد استفاده 

قرار خواهد گرفت.«

روي خط خبرمیز خبر

در یكی از مدارس حاشیه استان 
سیستان وبلوچستان اتفاق افتاد

آسیب دیدن دانش آموزان دختر به 
دلیل نظافت اجباری مدرسه

شهروند| هفته گذشته بود که ویدیویی از وزیر 
آموزش و پرورش در ســفر به سیستان و بلوچستان 
و دیدار با تعدادی از دانش آموزان خبرســاز شــد؛ 
ویدیویی که در آن محمد بطحائی از دانش آموزان 
مدرســه ای به این دلیل که نیمکتی برای نشستن 
و دیگر امکانات در مدرســه ندارند، معذرت خواهی 
می کــرد؛ حالا امــا یــک روی دیگر ســفر وزیر 
آموزش و پرورش به این اســتان خبرســاز شــده؛ 
ماجرای دانش آمــوزان یک مدرســه دخترانه در 

حاشیه زاهدان. 
خبــر را خبرگزاری برنا نخســتین بار منتشــر 
کرد: »مدیر یک مدرسه در حاشــیه شهر زاهدان 
دانش آموزان دختر را موظــف به نظافت اجباری و 

جابه جایی آجرهای گوشه حیاط مدرسه کرد.« 
در متن این خبر آمده است: »چند روز اخیر وزیر 
آموزش وپرورش به استان سیستان و بلوچستان سفر 
کرد. بازدید وزیر آموزش وپرورش از مدارس استان 
سیستان و بلوچستان خصوصا مدارس حاشیه شهر 
اقدام بســیار مهم و خوبی بــود. دانش آموزان این 
مدرســه ادعا کردند که مدیر مدرسه حاشیه شهر 
زاهدان هم برای محقق شــدن نظم و آراستگی در 
شیفت صبح که دختران ابتدایی در مدرسه حضور 
داشتند به اجبار از آنها می خواهد که مدرسه را تمیز 
کنند، تمیز کردن مدرســه به صورت مشــارکتی 
مشکلی ندارد اما بلند کردن آجرهای سنگین برای 
دختران آن هم در این ســن بسیار خطرناک و دور 

از انتظار است.« 
 یکی از دانش آموزان این مدرســه گفته اســت: 
»مدیر مدرسه از همه ما خواست که مدرسه را جارو 
بزنیم و آجرهایي که گوشــه  حیاط ریخته شده را 
جا به جا کنیم. مدیر مدرسه  دانش آموزان را تهدید 
کرد تا کارتان تمام  نشــود، اجازه نمی دهم به خانه 

بروید.« 
مادر این دانش آموز هم در این باره گفته اســت: 
»دخترم از درد تمام شب را بیدار ماند و گریه می کرد؛ 
مدیر مدرســه باید کنترل این اتفاق را بر دســت 
می گرفت و برای جمع آوری و نظافت مدرســه از 

نیروی کمکی استفاده می کرد.«
مرضیه، یکی از دختران این مدرســه هم گفته 
است: »مدیر مدرســه ما را مجبور به این کار کرد و 
تهدید کرد اگر این کار تمام نشود نمی گذارم به خانه 

بروید و باید هر چه سریع تر این کار را انجام دهید.« 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی: 

فقر مطلق محدود می شود
ایســنا|  وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از دو 
برنامه مهم دولت بــرای محدودکردن فقر مطلق و 
اشــتغال فراگیر خبر داد و گفت: »امروز مشکلات 
زیادی چون ریزگردهــا، کمبود آب، بی مبالاتی در 
صندوق بازنشســتگی وجود دارد که باید با تدبیر و 
مدارا برطرف شود.« علی ربیعی که در جلسه شورای 
اداری مشترک شهرســتان های نوشهر، چالوس و 
کلاردشت صحبت می کرد، درباره اشتغال گفت: »به 
هر دلیلی تعداد زیادی افرادند که باید برای آنها شغل 
ایجاد کرد، بنابراین باید به سمت ایجاد یک میلیون 
شــغل رفت و این یک حرکت عظیم است، باید به 
سمتی رفت که در دل برنامه ریزی ها زندگی مردم 
را به تغییراتی رســاند و این موضوع بــا کار عادی 
امکان پذیر نیســت.« او درباره اشتغال در مازندران 
هم توضیح هایی داد: »امســال 750 میلیارد تومان 
از اشتغال فراگیر برای استان گذاشته شد که سهم 
سه شهر نوشــهر، چالوس و کلاردشت 70 میلیارد 
تومان است؛ همچنین 330 میلیارد تومان برای وام 
روستایی عشــایری گذاشته شد که سهم سه شهر 
34 میلیارد تومان است.« به گفته ربیعی، در بحث 
صندوق کارآفرینی 41 میلیارد و 400 میلیون تومان 
اعتبار سهم استان مازندران برای  سال 96 بوده است.

رئیس کمیته امداد خبر داد:

جذب ۱۰۰ درصدی اعتبارات دولتی 
کمیته امداد تا پایان سال

مهر| رئیس کمیته امداد با اشــاره به ســه برابر 
شــدن کمک معیشــت مددجویان بــا همکاری 
دولت و مجلس، گفــت: »در صورت تصویب دولت 
و اختصاص اعتبار تمامی نیازمندان پشت نوبتی را 

حمایت می کنیم.« 
 پرویز فتاح با بیــان اینکه موقعیت کمیته امداد 
امروز نزد قوای ســه گانه و همه دســتگاه ها یک 
موقعیت برتر است ادامه داد: »امروز گفتمان ما در 
سطح کشور بازتاب پیدا می کند و این یک سرمایه 
اجتماعی اســت که دلیل آن افزایش سطح اعتماد 
عمومی نسبت به این نهاد است. تمامی دستگاه ها 
در سطح  کشــور، کمیته امداد را قبول دارند، چرا 
که به دور از اسراف و تشریفات اداری به دنبال ارایه 
خدمت به نیازمندان اســت.«   رئیس کمیته امداد 
بر لزوم الگوســازی این نهاد برای سایر دستگاه ها 
تاکید کرد و گفت: »امروز اقتصاد کشور ما به خاطر 
مشکلات داخلی و فشــار های خارجی از وضعیت 
عادی برخوردار نیســت گرچه آینده برای همه ما 
امید بخش است.«  او با اشاره به سه برابر شدن کمک 
معیشت مددجویان با همکاری دولت و مجلس ادامه 
داد: »در صورت تصویب دولت و مجلس و اختصاص 
اعتبار 3هزار میلیارد تومانــی از محل تبصره 14، 
تمامی نیازمندان پشــت نوبتی را حمایت خواهیم 
کرد.«رئیس کمیته امداد با بیان اینکه کمیته امداد 
باید به صورت تکریمی اداره شود، گفت: »درآمدهای 
کمیته امداد محدود است  اما می توانیم نامحدود و 

تکریمی و فراتر از اقدامات عمل کنیم.« 
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خبر

خبرآنلاین| عضو اصلاح طلب شــورای شهر چهارم معتقد است 
گزارشــی که محمدعلی نجفی، شــهردار تهران ارایه کرد تنها نوک 
قله یخی که از زیر اقیانوس بیرون زده اســت، بود: » میزان تخلفات و 
حرکت های غیرقانونی در 12 سال گذشــته به مراتب بیش از ارقامی 

است که در گزارش نجفی آمده است.«
غلامرضا انصاری تنها راه شفافیت، سلامت و حرکت بر مدار قانون 
در مدیریت شــهری را در پیگیري قانوني ناپاکی هایی که در گذشته 
بوده است، دانست: »این مسأله طبیعی است هر مدیریتی که انتخاب 
می شود شرایطی که تحویل گرفته است را به صورت شفاف و قانونی 
هم برای خود و هم برای مخاطبانش بازگو کند. شهرداری و منابعش 
متعلق به مردم اســت و اگر تخلفی انجام شده آقای نجفی و مجموعه 
مدیریت جدید مکلف و مسئول هستند که هم به سمع و اطلاع مردم و 
هم دستگاه های نظارتی برسانند تا پیگیری حقوقی و قضائی به صورت 

درست انجام شود.«
او معتقد است که با توجه به شرایط امروز جامعه و حضور شبکه های 
اجتماعی دسترسی مردم به اطلاعات بســیار راحت است: » بنابراین 
حتی اگر آقای نجفی این گزارش را ارایه نمی داد به طور طبیعی از دید 
تیزبین گروه هایی که وظیفه خود را شفافیت و سلامت می بینند دور 
نبود و قطعا در دراز مدت امکان افشا و دسترسی به این اطلاعات مسیر 

بود.«
این فعال سیاسی اصلاح طلب همچنین در پاسخ به گروهی که به 
شهردار تهران به دلیل رأی به محمدباقر قالیباف در زمان شورای شهر 
سوم انتقاد می کنند، گفت: »کسانی که می گویند چون آقای نجفی در 
شورای شهر سوم به قالیباف رأی داده، نباید از تخلفات سخن بگوید باید 
بدانند که ایشــان در آن شرایط بین بد و بدتر مجبور بود به بد رضایت 
دهند. از شورای شهر سوم الان 12 سال گذشته و طبیعی است حتی 

اگر قالیباف همفکر و همراه نجفی بود وظیفه ایشــان بود که تخلفات 
انجام شده را گزارش کند. برخی بدشان نمی آید که مدیریت جدید شهر 
تهران درگیر حاشیه ها شود بنابراین مجموعه مدیریت جدید در شورا و 
شهرداری تهران باید کمیته ای را مسئول رسیدگی حقوقی و قضائی 
به تخلفات کنند و خودشان باید وظایف جاری را انجام دهند. چیزی 
که امروز مردم انتظار دارند کار و حرکت رو به جلو اســت. مردم انتظار 
دارند مدیریت جدید شهر تهران مطابق شعارهایی که دادند تغییراتی به 

صورت ملموس در مجموعه خدمات شهرداری بدهند.«
عضو سابق شورای شهر تهران در نهایت اصلاح روش ها و ساختارها 
که در گذشته بوده را بسیار مهم و اساسی عنوان کرد: » مدیریت جدید 
شهر تهران باید در این راستا تغییرات ایجاد و کارهای روی زمین مانده 
را دنبال کنند. از آن طرف مجموع دستگاه های انتظامی، نظارتی و قوه 

قضائیه باید تخلفات را پیگیری حقوقی کنند.«

عضو پیشین شورای شهر: 

گزارش نجفی از تخلفات دوره قالیباف، نوک کوه یخ است
 برخی بدشان نمی آید که مدیریت جدید شهر تهران درگیر حاشیه ها شود

کمیسیون فرهنگي و 
اجتماعي مسئول بررسي 

ردیف هاي فرهنگي و 
اجتماعي شد 

علي اعطا: ردیف هاي 
خاص بودجه در شورا بررسي 
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